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Üniversitelerde her yıl bölümler açılıyor. Bunlardan biri de 
Erciyes Üniversitesi'nde bu yıl açılan Ermeni Dili ve Edebiyatı. 

Türkiye-Ermeni ilişkilerinin gündemde olduğu şu günlerde 
bölümün neden açıldığı ve kimler tarafından tercih edildiği 
merak konusu. Bölümün kurucusu Prof. Dr. Metin Hülagü ve 
bölümü tercih eden 2 öğrenciyle konuştuk.  

Birçok gencin üniversiteye başlama heyecanı yaşadığı 
bugünlerde "Erciyes Üniversitesi'nde bu yıl açılan Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümüne 4 kişi 
yerleşti." haberi ilgimizi çekti. Bu dört kişiyi merak edip Kayseri'ye doğru yola çıktık. Türk-Ermeni 
ilişkilerinin gündemden düşmediği bir dönemde Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümü açmak kimin 
aklına gelmeşti acaba? Bu bölümü tercih eden 4 öğrenci kimlerdi? Biz kafamızda bunları düşünürken 
çoktan Kayseri'ye varmıştık. Hemen Erciyes Üniversitesi'ne geçtik.  

Bu yıl eğitime başlayan bölümü, 4 öğrenci tercih etmiş. Fakat sadece 3'ü kayıt yaptırmış. Biri de 
sonradan kaydını dondurmuş. 2 kişi ise eğitime büyük bir heyecanla devam ediyor. Bunlardan Çise 
Baltacı, Anadolu Lisesi çıkışlı. Kırşehirli ama ailesiyle birlikte Kayseri'de yaşıyor. Lisede eşit ağırlık 
alanında okumuş fakat Japonca, Korece gibi dil bölümlerinde eğitim almak istediğinden üniversite 
sınavlarına alan dışı girmiş. Fakat o bölümlere puanı yetmeyince alternatif aramış. Yeni açılan 
Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümünü böylece tercih etmiş.  

Bu bölümü seçmemesinin sebebi sadece puanının yetmemesi değil. Çise, "Ben, Ermeni Dili ve 
Edebiyatı'nı tercih ederken Türk-Ermeni ilişkilerinin her daim gündemde olacağını ve bu alanda 
kendimi yetiştirmenin önümü açacağını dikkate aldım. Japonca okumak istememin ardında da bunlar 
yatıyordu. Türkiye ileriye gidiyor ve dünyaya açılması gerekiyor. Ermeni Dili ve Edebiyatı, Japon 
dili gibi bölümlerden mezun olanlar, ileride Türkiye'nin temsilciliğini yapabilirler." şeklinde 
özetliyor durumunu.  

İzmir'den bu bölümü okumak için gelen Güven Karaköse'nin de fikirleri Baltacı'nınkine yakın. 
Tarihte ilişki içinde olduğumuz devletleri göz önüne alarak Rus Dili ve Edebiyatı bölümünde eğitim 
almanın faydalı olacağını düşünen Güven de tercihini bu yönde kullanmış. "Artık, Avrupa 
coğrafyasının dışındaki ülkelerle de diplomatik ilişkiler içindeyiz. Dolayısıyla o ülkelerin diline, 
kültürüne hâkim birilerinin yetişmesi lazım. Onlar da biz olacağız." diyor.  

Bu soruyu, bizden başka da soran olmuş onlara. Konu komşu, akraba sonra da okuldaki arkadaşları... 
"Ermeni misiniz?" diyenleri ise hiç söylemiyoruz. Çünkü karşılaştıkları iki kişiden biri, onların bu 
bölümü Ermeni olduklarından tercih ettiklerini sanmış. Fakat aksine Çise de, Güven de Türk. 
Sorunlar bununla kalsa iyi. Malum üniversite deyince akla, kurulu bir düzen, profesörler, doçentler 
araştırma görevlilerinin olduğu bir bölüm, sınıflar ve sınıf arkadaşları gelir. Fakat bölüm yeni 
açıldığından kadro daha kurulmamış. Başka bir bölümde Ermeni diline hâkim bir hoca şimdilik 
dersleri götürüyor. Ama onlar bu durumdan hiç şikâyetçi değiller. "Olsun. Biz mezun olunca hoca 
oluruz." diyorlar.  

Bölümün neye binaen açıldığı, misyonu ve vizyonu noktasındaki sorulara ise kurucu ve aynı 
zamanda Rektör Yardımcısı Prof. Dr. Metin Hülagü açıklık getiriyor. Yakınçağ tarihçisi olan Metin 
hoca, uzun yıllar Ermeni meselesi üzerine çalışmış, alandaki yetersizlikleri çok iyi biliyor. Biraz da 
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akademisyenlik ruhuyla yaklaşıyor olaya. Hülagü, "Amerika ve Erivan'daki Ermeni arşivlerinin biz 
tarihçiler olarak incelenmesini istiyoruz. Fakat akademik anlamda o coğrafyayı ve dilini iyi bilen 
birileri yok. Bu sorun, Türkiye'nin uzaktan yakından irtibatta olduğu her ülke ve toplum için söz 
konusu. Bu yüzden amacımız; her ülkenin dili, kültürü ve tarihinin öğretildiği uzmanlar yetiştirip 
Türkiye'nin ihtiyacı olan sosyal bilimcileri sahaya çıkarmak. Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümünün bu 
projede önceliği almasında ise Ermeni meselesinin sıcaklığını hiçbir zaman kaybetmemesi ve 
coğrafya olarak bize yakın olması yatıyor." diyor. s.senturk@zaman.com.tr  

  

Soldan sağa: Çise Baltacı (öğrenci), Sevinç Üçgül (Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümünün tek hocası), 
Güven Karaköse (öğrenci).  

Bölümü açarken olumsuzlukları göze aldık  

Biraz da bölümün açılma aşamasında yaşananlardan bahsedelim. Metin Hülagü, bölümü resmiyete 
geçirmeden evvel akademik kadroyu oluşturma çabalarına girmiş. Ermenistan'da dilin etimolojisine, 
gramerine hâkim olan iki profesör ile anlaşmış. Fakat, kadro izni Maliye Bakanlığı'ndan geç çıkınca 
hocalar Türkiye'ye gelmekten vazgeçmiş. Metin hoca, bu olumsuzlukları tahmin ettiğinden Erciyes 
Üniversitesi'nin başka bir dil bölümünde görevli, Ermeniceye de akademik anlamda hakim Sevinç 
Üçgül'den destek istemiş. "Sağ olsun Sevinç Hanım, beni yalnız bırakmadı. Kadro oluşana kadar, 
eğitimi o yürütecek. Öğrencilerimizi alanlarında geri bırakmayacağını düşünüyorum." diyerek 
gönülleri rahatlatıyor.  

Mezun olunca hocalık garanti  

Bölüm hakkında merak edilen en önemli mevzu, mezun olanların nerelerde istihdam edileceği. 
Ermeni Dili ve Edebiyatı bölümünden mezun olan arkadaşların önü açık. Türkiye'de bu alana hâkim 
ilk akademisyen olma gibi bir şansları var. Dahası, yine üniversitelerin çeşitli bölümlerinde 
akademik anlamda çalışabilirler. Bunun dışında, elçiliklerde görev yapabilir; Ermenice bilen eleman 
arayan şirketlerin tercihi olabilirler.  
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